
STANOWISKO NR BRM.0002.2.2024 
 

RADY MIEJSKIEJ W OLECKU 

z dnia 25 września 2024 r. 

wyrażające sprzeciw wobec planów likwidacji oddziału ginekologiczno-położniczego i neonatologicznego 
w „OLMEDICA” sp. z o.o. w Olecku 

Na podstawie § 37 ust. 2 uchwały nr BRM.0007.124.2021 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 listopada 2021 r. w sprawie 
Statutu Gminy Olecko (Dz. Urz. Woj. War.-Maz. z 2022 r. poz. 310 oraz z 2024 r. poz. 659) stanowi się, co następuje: 

§ 1. Rada Miejska w Olecku: 

1) wyraża sprzeciw wobec planów likwidacji oddziału ginekologiczno-położniczego i neonatologicznego w „OLMEDICA” sp. 
z o.o. w Olecku; 

2) w związku z reformą szpitalnictwa prowadzoną przez Ministerstwo Zdrowia, wnosi o rozszerzenie kryteriów kwalifikacji 
w odniesieniu do profilu położnictwa i ginekologii o takie parametry jak: powierzchnia województwa w powiązaniu 
z gęstością zaludnienia, siecią dróg, wykluczeniem komunikacyjnym, odległością oddziałów położniczych nie większą niż 
40 km, dostępnością do znieczuleń porodów, standardami i jakością świadczeń oraz kondycją finansową jednostek 
starających się o akredytację do „sieci szpitali”; 

3) postuluje, aby minimalna liczba przyjętych porodów została dostosowana do demografii każdego województwa. 

§ 2. Uzasadnienie stanowi załącznik do stanowiska. 

§ 3. Przedmiotowe stanowisko Przewodniczący Rady Miejskiej w Olecku przekaże Prezesowi Rady Ministrów, Ministrowi 
Zdrowia, Staroście Oleckiemu a także do wiadomości Wojewodzie Warmińsko–Mazurskiemu. 

§ 4. Stanowisko wchodzi w życie z dniem przyjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 

Wojciech Rejterada 
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Załącznik do stanowiska Nr BRM.0002.2.2024 

Rady Miejskiej w Olecku 

z dnia 25 września 2024 r. 

W odpowiedzi na plany likwidacji  oddziału ginekologiczno-położniczego i neonatologicznego w „OLMEDICA” sp. z o.o. 
w Olecku, należy odnieść się do kontekstu ustawowego związanego z reformą szpitalnictwa prowadzoną przez Ministerstwo 
Zdrowia. W ramach projektu nowelizacji ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych 
oraz niektórych innych ustaw, który został skierowany do konsultacji publicznych, wprowadzane są istotne zmiany dotyczące 
zasad kwalifikacji szpitali do tzw. „sieci szpitali”. 

Jednym z kluczowych elementów proponowanej nowelizacji jest zmiana kryteriów kwalifikacji szpitali w odniesieniu do 
profilu położnictwa i ginekologii. Zgodnie z projektem, decyzja o włączeniu oddziałów położniczo-ginekologicznych do „sieci 
szpitali” będzie zależna od minimalnej liczby odebranych porodów w danym oddziale. Ministerstwo Zdrowia wstępnie określiło 
tę liczbę na poziomie około 400 porodów rocznie. Co za tym idzie, jedyny szpital w naszym powiecie straciłby możliwość 
prowadzenia oddziału ginekologiczno-położniczego. W roku 2023 odbyło się w nim 294 porody, a w roku 2022 – 
300 porodów. Perspektywa likwidacji oddziału jest w naszym odczuciu niedopuszczalna z jeszcze jednego powodu. Brak 
hospitalizacji ciężarnych pacjentek nie dotyczyłby wyłącznie mieszkanek powiatu oleckiego, ale także sąsiedniego powiatu 
gołdapskiego, w którym brak jest takiego oddziału. 

Oddział ginekologiczno-położniczy w Olecku cieszy się bardzo dobrą opinią wśród pacjentek oraz mieszkańców. Jest 
znany z wysokiego standardu opieki, który zawdzięcza doświadczonej kadrze medycznej oraz nowoczesnemu wyposażeniu. 
W szczególności należy podkreślić dostępność darmowego znieczulenia przy porodzie, co stanowi istotny element 
podnoszenia komfortu rodzących kobiet i zapewnienia im godnych warunków opieki. Bezpłatne znieczulenie jest 
świadczeniem, które przyciąga pacjentki nie tylko z Olecka, ale także z okolicznych miejscowości, gdzie tego typu usługi są 
niedostępne. Wskaźnik porodów ze znieczuleniem wyniósł w 2023 roku – 54% przy 14% w skali kraju. Co więcej szpital 
bierze udział w programie „Dobry Posiłek w szpitalu”. Pacjentki cenią sobie jakość usług medycznych i wyżywienia. 

Oddział jest dobrze zarządzany i funkcjonuje w sposób efektywny, zaspokajając potrzeby lokalnej społeczności. 
Zamknięcie oddziału byłoby więc nie tylko krzywdzące z punktu widzenia społecznego, ale również nieuzasadnione 
z perspektywy ekonomicznej. Warto podkreślić, że likwidacja oddziału zmusiłaby pacjentki do szukania pomocy w szpitalach 
oddalonych o kilkadziesiąt kilometrów, co w przypadku komplikacji porodowych mogłoby prowadzić do poważnych zagrożeń 
dla zdrowia i życia matki oraz dziecka. 

Mając również na uwadze fakt, że mieszkańcy wspierali finansowo budowę szpitala przyjęcia stanowiska uważa się za 
zasadne. 
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